
 
 
R E F E R A T af rådsmøde 

 

 
Onsdag 6. december 2023 
 

 
Rådsmedlemmer Organisationer 
X Maria Klingsholm FOA  
X Charlotte Bredal FOA  
0 Sarah Walter FOA  
X Birthe Oest Larsen Medarbejder- og Kompetencestyrelsen 
X Louise Albret Medarbejder- og Kompetencestyrelsen 
X Preben Meier Pedersen KL 
X Nina Roth KL 
X Tina Møller Nielsen KL 
X Frederikke Lyngby Danske Regioner 
0 Pia Lund Jeppesen HK/Kommunal 
0 Ulla Moth-Lund Christensen HK Stat 
0 Rikke Gierahn Andersen Danmarks Lærerforening 
0 Ditte Brøndum Dansk Socialrådgiverforening 
0 Martin Mølholm Akademikerne, DJØF 
X Helle Varming Yngre Læger 
0 Harun Demirtas DSR 
X Trine Madsen Akademikerne/Dansk magisterforening  
X Per Tybjerg Aldrich BUPL 
X Henrik Casper Danske Regioner 
NN FH Plads 
NN BUPL 
  
Suppleanter  
X Karen Brøndsholm HK/Kommunal 
X Betina Halbech HK/Stat 
0 Birgit Tamberg Andersen Dansk psykologforening – akademikerne 
X Sebastian Kaas Wilumsen DSR 
X Inge Larsen Danmarks Lærerforening 
0 Helle Bjørnstad FAPS – Foreningen af praktiserende speciallæger 
X Elisabeth Huus Pedersen Dansk Socialrådgiverforening 
NN BUPL 
NN 3F 
NN Danske regioner 
NN FH-plads 

  NN         Akademikerne  
 
X = Tilstede, 0 = Ikke tilstede 
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Formanden bød indledningsvist velkommen til to nye rådsmedlemmer:  Frederikke Lyngby, fra Danske 
Regioner og Sebastian Kaas fra DSR. 

 

Punkt 1: Godkendelse af Dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

Punkt 2: Godkendelse af referat fra rådsmøde den 5. oktober 2023 

Referatet blev godkendt med en justering foretaget af sekretariatet på baggrund af en henvendelse fra som 
BUPL, som ønskede en præcisering vedr. rådets prioritering af aktiviteter.  

 
Rådet besluttede at tilføje en sætning (kursiveret) til referatet, som fremhæver rådets prioriterende rolle: 

"I den forbindelse blev det tilkendegivet, at vi nu forsøger med den fordeling, og så vil vi gøre status på, 
hvordan det har fungeret. Den ligelige fordeling af økonomien, som blev besluttet på mødet, afspejler den 
aktuelle overgangsfase. Rådet prioriterer og beslutter fremover BFA’s aktiviteter som en del af dets årlige 
arbejdscyklus og i forlængelse heraf også fordeling af midlerne.” 

Tilføjelsen er indsat i referatet, som er sendt ud med dette referat.  

 

Punkt 3: De Arbejdspladsnære aktiviteter – En status  

 
Rådet besluttede: 

• At tage orienteringen til efterretning 

 
Sekretariatet gav en kort status på de arbejdspladsnære aktiviteter, som supplement til det, der fremgår af 
status-og aktivitetsoversigten (pkt. 6) med fokus på: 

• Der er fortsat en god jævn efterspørgsel efter BFA’s forløb, som rækker ind i 2024. 
• BFA har fået lov til at videreføre forsknings- og evalueringsaktiviteten ind til slutningen af 2024. 
• Sekretariatet afsøger hvilke nye muligheder der kan være for nye understøttende aktiviteter i 2024. 

Desuden blev der orienteret om BFA’s bidrag til en fælles skrivelse om arbejdet med de arbejdspladsnære 
aktiviteter på tværs af BFA’erne. Konkret er målet at lave en samlet fortælling fra BFA’erne, som på tværs 
skal synliggøre de positive effekter af de arbejdspladsnære aktiviteter overfor det politiske niveau. (bilag 
3.1 i rådsmaterialet udgør BFA’s bidrag til den samlede fortælling). Der blev spurgt til, om der kommer en 
høring af det samlede udkast. Sekretariatet har forespurgt om dette og det er blevet 
tilkendegivet at der kommer en høring. 
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Desuden blev der redegjort for status på BFA’s kampagne ’Et godt arbejdsliv kommer ikke af sig selv.’, som 
overordnet set er forløbet godt. En samlet evaluering i dialog med bureauet LEAD afventer. Rådet vil senere 
blive præsenteret for den. 

Formanden gjorde opmærksom på, at fokus har været på, at lave en kort og fokuseret skrivelse om de 
områder, hvor BFA kan sige noget om, hvad der er kommet ud af aktiviteterne, og hvordan aktiviteterne er 
blevet modtaget af målgruppen. Det betyder, at der i skrivelsen ikke har været så meget plads til at vise 
bredden af de arbejdspladsnære aktiviteter, som på hvordan arbejdspladserne har oplevet at få hjælp.  

 
Punkt 4: 2024 i FU og Råd: Nyt Årshjul 

Sekretariatet gennemgik det nye årshjul for rådet og den særlige kadence i 2024 som et overgangsår til det 
nye årshjul. 

I forhold til et strategisk møde i rådet i fjerde kvartal af 2024 blev det foreslået at tydeliggøre, at den 
grundlæggende styregruppestruktur ikke tages op til revision hvert år, sådan som man måske kan læse 
formuleringen. Der skal dog være mulighed for justeringer af den måde, som styregrupperne fungerer på, 
hvis det er nødvendigt. 

Nogle af de organisationer der ikke har plads i råd eller styregrupper har kvitteret for det fokus der med 
årshjulpet - dialogdagen - er kommet på at inddrage de organisationer, der ikke er med i en styregruppe 
og/eller råd.  
 

Punkt 5: Samarbejde med BFA’er om aktiviteter og hjemmesider 

Rådet besluttede: 

• At følge forretningsudvalgets indstilling om at lade det være op til den enkelte styregrupper at 
vurdere og tage stilling til fremadrettede samarbejder med andre BFA’er om aktiviteter 

Sekretariatet orienterede om samarbejdet mellem BFA velfærd og offentlig administration og de øvrige 
BFA’er på flere aktiviteter.  

Under rådets drøftelse blev der givet udtryk for, at det er vigtigt at BFA samarbejder med de andre BFA’er, 
og at der er gode erfaringer med forskellige former for samarbejde på tværs. Et rådsmedlem bemærkede, 
at samarbejdet ofte handler om konkrete aktiviteter, hvor en mulighed kunne være at nedsætte 
arbejdsgrupper, om de aktiviteter, hvor der er samarbejde på tværs.  

Derudover blev det bemærket, at BFA skal have fokus på, hvad der skal ske med materialer og indhold, som 
er udviklet i samarbejde med BFA-finans, og hvordan det sikres, at indholdet holdes aktuelt.   
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Punkt 6: Status og Aktivitetsoversigt 

Rådet besluttede: 

• At tage orienteringen til efterretning 

Sekretariatet orienterede om BFAs nye designguide og skriveguide. Preben Meier Pedersen supplerede 
med de overvejelser der i kommunikationsstyregruppen har været bag opdateringerne if. til at sikre at 
eksterne leverandører skriver ensartet og designguiden som er optimeret if til de sociale medietyper, der er 
kommet de senere år. 

 

Punkt 7: Eventuelt 

Der blev orienteret om, at der har været valg i hovedstyrelsen i Danmarks lærerforening, og at Rikke 
Gierahn Andersen ikke er blevet genvalgt og fortsætter derfor ikke fortsætte i BFA-samarbejdet i det nye 
år. 

Der blev fra rådets side udtrykt anerkendelse for Rikke Gierahn Andersens bidrag til arbejdet i BFA. 

 


